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Zápis č. 15 

ze zasedání Výboru pro regionální rozvoj 

Zastupitelstva Olomouckého kraje 

ze dne 2. kv ětna 2011 

Přítomni: Nep řítomni: 

  

Miloslav Číhal  
Ing. Jiří Krátký  
Ing. Martin Kučera 
Mgr. Zdeněk Lakomý 
Ing. Pavel Martínek  
Ing. Jitka Palková  
Ing. Marek Pazdera  
Ing. Jaromír Řezáč  
Ing. Miroslav Študent  
Josef Švec 
 PhDr. Jan Závěšický   
 

Omluveni:   
František Kubíček 
Ing. Jaromír Czmero 
Ing. Miroslav Kapoun 
Mgr. Eduard Kavala 
Ing. Josef Kopečný 
Ing. Petr Krill  
Mgr. Josef Kulíšek  
RSDr. Josef Nekl 
Ing. Marek Podlaha 
Pavel Stejskal  
 
 

  

Tajemník:  Hosté:  

Ing. Michaela Pruknerová Ing. Marta Novotná 
RNDr. Jiří Juránek, PhD. 
 
Garant za Radu Olomouckého kraje: 
Ing. Pavel Horák 

 

Program: 

1. Úvod, kontrola usnesení  

2. Aktuální informace z ROK, ZOK 

3. Program rozvoje územního obvodu Olomouckého kraje 

4. Různé 
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Zápis: 

1. Úvod, kontrola usnesení 

Úvodem zasedání omluvila tajemnice nepřítomnost pana předsedy Františka Kubíčka 
a náměstka Ing. Pavla Horáka. Zasedání tak bude z pověření pana Kubíčka 
předsedat tajemnice, Ing. Michaela Pruknerová. Vzhledem k tomu, že v počátku 
zasedání nebylo shromáždění usnášeníschopné, nebude z tohoto programu 
přijímáno usnesení. Následně tajemnice představila hosty, kterými jsou pracovníci  
oddělení regionálního rozvoje, vedoucí tohoto oddělení Ing. Marta Novotná a její 
zástupce RNDr. Jiří Juránek, PhD. Dále Ing. Michaela Pruknerová seznámila  
přítomné s kontrolou usnesení z minulého zasedání o protipovodňových opatřeních 
v Olomouckém kraji.  

2. Aktuální informace z ROK, ZOK.  

Tajemnice informovala členy, že od minulého zasedání VRR žádné jednání ROK, 
ZOK neproběhlo. Je tedy možno přejít plynule k 3. bodu programu.  

3. Program rozvoje územního obvodu Olomouckého kraj e (PRÚOOK) 

RNDr. Juránek  představil aktualizaci PRÚOOK. Ve své řeči zdůraznil, že veškeré 
informace mohou členové Výboru nalézt na webových stránkách kraje www.kr-
olomoucky.cz/regionalní rozvoj/Program rozvoje územního obvodu OK. Ing. Novotná 
upřesnila, že předmětem dnešní prezentace je hlavně návrhová část PRÚOOK. Její 
analytická část je tvořena Socio-ekonomickou analýzou, která byla projednána 
Výborem a schválena ROK v loňském roce. Z provedených analýz lze zjistit mnoho 
cenných informací, např. úspěšnost ORP při čerpání dotací z různých operačních 
progamů apod. Po skončení prezentace otevřela tajemnice Výboru diskusi. 

O slovo se přihlásil Ing. Krátký, kterého zajímala právě Socio-ekonomická analýza. 
RNDr. Juránek ubezpečil, že socioekonomickou analýzu je možné najít na výše 
uvedených stránkách Olomouckého kraje.  Dále se Ing. Krátký zajímal o hospodářský 
růst Olomouckého kraje v rámci ČR. RNDr. Juránek odpověděl, že se Olomoucký 
kraj sice rozvíjí, ale pomaleji, než celorepublikový průměr. Tento ukazatel je 
obzvláště silně ovlivněn dominantním postavením Prahy. Ing. Pruknerová upozornila, 
že se Socio-ekonomickou analýzou byli členové seznámeni a tato analýza je také 
východiskem ke zpracování Regionální inovační strategie (RIS). Právě RIS se 
zaměruje na posílení některých z těchto sociekonomických ukazatelů. Ing. Krátký 
upozornil na nevýhodný poměr rozdělení veřejných prostředků na obyvatele mezi 
Prahou a ostatními regiony. Dále hovořil o odlivu pracující inteligence z jesenického 
regionu a snížení strojírenské výroby v Olomouckém kraji.  

Ing. Krátky upozornil, že v prezentaci bylo zmíněno jen sledování dílčích indikátorů. 
Dotázal se, proč nejsou sledovány indikátory na globální úrovni. RNDr. Juránek 
k problematice upozornil, že indikátory na globální úrovní (míra nezaměstnanosti, 
HDP apod.) se sledují, ale projekty krajů na ně mají nepatrný podíl. Ing. Palkovou 
zajímalo srovnání indikátorů s ostatními kraji republiky. RNDr. Juránek odpověděl, že 
vetšina krajů se snaží o sledování indikátorů v různé míře od sledování pouze 
základních indikátorů až po snahy o sledování sad několika stovek indikátorů. 
Varianta navrhovaná v PRÚOOK představuje jakousi střední cestu. 

Ing. Novotná upozornila, že budoucí rozvoj a zvyšování HDP není jen v kompetenci 
krajů, ale veřejná správa jej může ovlivnit zejména legislativou, která se řeší 
na národní úrovni. Kraj se snaží v tomto procesu vystupovat aktivně, zejména v rámci 
připomínkování nově vznikající legislativy, týkající se zaměstnanosti, podpory 
podnikání, daňových reforem apod.. Ing. Novotná dále zdůraznila, že v oblasti řešení 
zaměstnanosti jsou kompetence na úrovni krajů velmi malé. Jejich hlavní úlohu vidí 
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v lákání soukromého kapitálu do regionu.  

Ing. Pruknerová závěrem tohoto bodu opět zopakovala, že všechny údaje jsou 
uvedeny v Socio-ekonomické analýze umístěné na webu kraje, a upozornila, že 
k problematice PRÚOOK lze zasílat připomínky do 29. 6. 2011, kdy se bude konat 
veřejné projednání. Připomínky lze zasílat na e-mailovou adresu koordinátora 
aktualizace na krajském úřadě RNDr. Jiřího Juránka, j.juranek@kr-olomoucky.cz. 
Kompletní návrh PRUOOK je k dispozici na webu kraje - Olomoucký kraj > 
Regionální rozvoj > Program rozvoje územního obvodu OK.  

Ing. Palkovou zajímal harmonogram schvalovacího procesu, délka období, pro které 
je PRÚOOK platný a role, kterou v procesu schvalování hraje VRR. RNDr. Juránek 
uvedl, že zákonnou povinností je zpracování vlivu na životní prostředí. Po 
zapracování připomínek zasílaných do 29. 6. 2011 pak proběhne hodnocení na 
Ministerstvu životního prostředí ČR a začátkem září bude s největší 
pravděpodobností materiál představen v ROK a následně ZOK. Materiál bude 
schválen pro období 2012 - 2015. Předkládá se členům VRR z důvodu jeho 
mimořádné závažnosti pro rozvoj regionu. Je proto nutné, seznámit s ním orgány, 
které mají vliv na rozhodování na úrovni kraje. 

Ing. Kučera požádal o informace, které z uvedených rozvojových oblastí jsou 
obligatorní, tudíž ze zákona povinné a které zajišťuje kraj z vlastní iniciativy. 
Ing. Novotná uvedla, že většinou jde o kombinace jak zákonných povinností, tak 
specifik jednotlivých krajů, které si samy kraje dotváří. Analýzy veřejných služeb 
zajišťovaných Olomouckým krajem pravidelně zpracováváme. Ing. Kučera uvedl, že 
tyto údaje má v zastaralé podobě k dispozici a pokud by měl kraj zájem, je schopen 
je zaslat členům Výboru. RNDr. Juránek upozornil, že uvedené údaje jsou jednou 
z příloh Socio-ekonomické analýzy, konkrétně v příloze č. 3. Právě je připravováno 
několik zásadních vládních reforem a i případná aktualizace po přijetí těchto reforem 
nemusí v mnoha ohledech platit. Dle přehledu zákonů schválených během loňského 
roku nedošlo k zásadním změnám v pravomocích a úkolech zajišťovaných 
Olomouckým krajem. 

V průběhu prezentace se počet zúčastněných členů Výboru několikrát změnil. 
V okamžiku nutnosti přijetí usnesení však opět nebylo shromáždění 
usnášeníschopné. Závěrem bodu Ing. Pruknerová o této skutečnosti informovala 
všechny přítomné a dodala, že k tomuto bodu nebude příjmáno žádné usnesení. 
O dalším postupu rozhodne předseda František Kubíček na dalším zasedání Výboru.       

4. Různé 

V tomto bodu zmínila tajemnice podnět pana Martínka. Ten chce projednat 
na některém z příštích zasedání Výboru problematiku Národního parku Jeseníky. 
Tajemnice uvedla, že se pokusí po konzultaci s odborem životního prostředí  toto 
téma zajistit. Dalším navrhovaným tématem k projednání bude podle Ing. Pruknerové  
Regionální inovační strategie (RIS).  

Příští zasedání VRR s tématem RIS je plánováno předběžně na termín:  

6. 6. 2011 od 13:00 hodin, Kongresový sál Krajského  úřadu Olomouckého kraje.  

Následně se tajemnice rozloučila se všemi přítomnými a ukončila zasedání. 

V Olomouci 4. 5. 2011 

 

………………………………. 
v.z. Ing. Michaela Pruknerová 

Příloha: Prezenční listina 


